



SECURITY COUNCIL OFFICIAL RECORDS

ELEVENTH YEAR

739^{t/b}_{ème} - **741**st_{ème} MEETINGS: 9, 11 and 12 OCTOBER 1956
SEANCES: 9, 11 et 12 OCTOBRE 1956

ONZIEME ANNEE

CONSEIL DE SECURITE DOCUMENTS OFFICIELS

NEW YORK

TABLE OF CONTENTS

	<i>Page</i>
Seven hundred and thirty-ninth meeting	
Official <i>communiqué</i>	1
Seven hundred and fortieth meeting	
Official <i>communiqué</i>	1
Seven hundred and forty-first meeting	
Official <i>communiqué</i>	2

TABLE DES MATIERES

Sept cent trente-neuvième séance	
Communiqué officiel	1
Sept cent quarantième séance	
Communiqué officiel	1
Sept cent quarante et unième séance	
Communiqué officiel	2

Relevant documents not reproduced in full in the records of the meetings of the Security Council are published in quarterly supplements to the *Official Records*.

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

* * *

Les documents pertinents qui ne sont pas reproduits *in extenso* dans les comptes rendus des séances du Conseil de sécurité sont publiés dans des suppléments trimestriels aux *Documents officiels*.

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

SEVEN HUNDRED AND FORTY-FIRST MEETING

Held in New York, on Friday, 12 October 1956, at 5 p.m.

SEPT CENT QUARANTE ET UNIEME SEANCE

Tenue à New-York, le vendredi 12 octobre 1956, à 17 heures.

President: Mr. C. PINEAU (France).

Present: The representatives of the following countries: Australia, Belgium, China, Cuba, France, Iran, Peru, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, United States of America, Yugoslavia and Egypt.

Official communiqué

In accordance with rule 55 of the provisional rules of procedure of the Security Council, the following *communiqué* was issued by the Security Council and is circulated in place of the verbatim record:

The Security Council held its 741st meeting on 12 October 1956 in private and continued its consideration of the item: "Situation created by the unilateral action of the Egyptian Government in bringing to an end the system of international operation of the Suez Canal, which was confirmed and completed by the Suez Canal Convention of 1888 (S/3654)". The Council decided that its next meeting, to be held on 13 October 1956 at 3 p.m., would be held in public.

Président: M. C. PINEAU (France).

Présents: Les représentants des pays suivants: Australie, Belgique, Chine, Cuba, France, Iran, Pérou, Union des Républiques socialistes soviétiques, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Etats-Unis d'Amérique, Yougoslavie et Egypte.

Communiqué officiel

Conformément à l'article 55 de son règlement intérieur provisoire, le Conseil de sécurité a publié et fait distribuer le communiqué dont le texte suit, qui tient lieu de compte rendu sténographique:

Le Conseil de sécurité, réuni en séance privée, a tenu, le 12 octobre 1956, sa 741^{ème} séance, au cours de laquelle il a continué l'examen de la question intitulée: "Situation créée par l'action unilatérale du Gouvernement égyptien mettant fin au système de gestion internationale du canal de Suez, système confirmé et complété par la Convention du canal de Suez de 1888 (S/3654)". Le Conseil se réunira de nouveau, en séance publique, le 13 octobre 1956, à 15 heures.